
TER ONDERTEKENING

Aan: MOCW

Het verbeteren van het bindend studieadvies in het mbo

Aanleiding

Op 9 mei jl. heeft u een Kamerbrief over de toekomst van het bindend

studieadvies (bsa)1 verstuurd. Naar aanleiding van de val van het kabinet is deze

Kamerbrief controversieel verklaard. Ondanks dat deze brief met name over het

hoger onderwijs ging, bevatte deze Kamerbrief ook verschillende maatregelen om

het bsa in het mbo te verbeteren. U heeft schriftelijk ingestemd om de

maatregelen omtrent het bsa voor het mbo nog wel te blijven uitvoeren, waarbij u

aan heeft gegeven de Kamer hierover te willen informeren.

Geadviseerd besluit

·        Ondertekening en verzending van de Kamerbrief.

Kernpunten

Onze verwachting was dat de Kamerbrief over de toekomst van het bsa

controversieel is verklaard, gezien u in het hoger onderwijs de norm voor ‘evident

onvoldoende studievoortgang’ wil maximeren op 30 studiepunten. Voor het mbo

heeft u echter besloten om het bsa vooralsnog te behouden als instrument binnen

het mbo. Naast het verbeteren van de uitvoering van het bsa, zouden er geen

maatregelen genomen worden om het bsa in het mbo aan te passen.

In de Kamerbrief worden de maatregelen opgesomd die voor het mbo uitgevoerd

gaan worden. Deze maatregelen betreffen ambtelijk werk in het verbeteren en

monitoren van het huidige beleid.

In het ho wordt, naar aanleiding van het controversieel verklaren van de brief

over de toekomst van het bsa, geen uitvoering meer gegeven aan de

aangekondigde wetswijziging en inzet op flankerend beleid. Ten aanzien van het

flankerend beleid denken wij dat de gereserveerde financiële middelen

doelmatiger kunnen worden ingezet wanneer er (meer) duidelijkheid is over het

bsa en een eventuele wetswijziging. Instellingen zijn dan beter in staat om

processen aan te passen en (voor de lange termijn) te investeren. U ontvangt nog

een aparte nota van de directie HO&S over dit onderwerp.
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TER BESLUITVORMING

Aan: MOCW

Gevolgen controversieel verklaren bsa voor het mbo

Aanleiding

Op 9 mei jl. heeft u een Kamerbrief over de toekomst van het bindend

studieadvies (bsa)1 verstuurd. Naar aanleiding van de val van het kabinet is deze

Kamerbrief controversieel verklaard. In deze Kamerbrief heeft u verschillende

maatregelen uiteengezet om het bsa in het mbo te verbeteren, waaronder het

uitvoeren van de monitor toelatingsrecht. Als gevolg van het controversieel

verklaren van deze brief is nu onduidelijk of de maatregelen ter verbetering van

het bsa in het mbo wel doorgang kunnen vinden.

Het besluit over het uitvoeren van de monitor dient uiterlijk half oktober genomen

te worden.

Geadviseerd besluit

·        U wordt geadviseerd om de maatregelen om het bsa in het mbo te

verbeteren wel door te zetten.

Kernpunten

Onze verwachting is dat de Kamerbrief over de toekomst van het bsa

controversieel is verklaard, gezien u in het hoger onderwijs de norm voor ‘evident

onvoldoende studievoortgang’ wilde maximeren op 30 studiepunten. Voor het mbo

heeft u echter besloten om het bsa vooralsnog te behouden als instrument binnen

het mbo. Naast het verbeteren van de uitvoering van het bsa, zouden er geen

maatregelen genomen worden om het bsa in het mbo aan te passen.

De onderstaande maatregelen heeft u aangekondigd voor het mbo in de

Kamerbrief over de toekomst van het bsa. Vooral bij de monitor is het van belang

om snel een keuze te maken, zodat de aanbestedingsprocedure kan starten. Wij

adviseren u om alle maatregelen uit te voeren, gezien dit ambtelijk werk betreft

in het verbeteren en monitoren van het huidige beleid.

1.   Het blijven monitoren van het bsa en beter zicht en een betere controle

krijgen op de uitvoering van het bsa conform de wettelijke kaders en

doelen.

·        Met de invoering van de Wet vroegtijdige aanmelddatum en
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toelatingsrecht tot het mbo in 2017 is een onderzoek gestart om de

implementatie van de wet te monitoren.

·       De studiejaren 2017-2018, 2018-2019, 2019-2020 , 2020-2021 en

2021-2022 zijn gemonitord. Vanwege de coronamaatregelen gaven

verschillende mbo-instellingen weinig of geen negatief bsa in de jaren

2019-2020 en 2020-2021. Er is dus onvoldoende zicht op hoe scholen

het bsa uitvoeren binnen de wettelijke kaders.

·       Het consortium heeft tevens de gegevens van eerstejaarsstudenten

van studiejaar 2022-2023. Deze gegevens zijn nog niet geanalyseerd

en dienen gebruikt te worden in de nieuwe monitoring.

·       Bijgaand vindt u de nadere offerteaanvraag voor de monitor

toelatingsrecht, waar het bsa een onderdeel van is. De

aanbestedingsprocedure dient dit najaar uitgevoerd te worden om

ervoor te zorgen dat er gegevens beschikbaar zijn over alle cohorten.

·       Wij adviseren u deze maatregel wel uit te voeren. Door zicht te blijven

hebben op de uitvoering van de wet toelatingsrecht inclusief het bsa,

kunnen meer gerichte acties genomen worden. Wanneer u besluit om

de nadere offerteaanvraag niet uit te zetten dit najaar, wordt

minstens één cohort (2023-2024) niet gemeten.

2.   De ‘handreiking bsa voor scholen’ laten aanpassen en verduidelijken door

het Kennispunt Onderwijs en Examinering mbo.

3.   Inzetten op een goede communicatie waarmee scholen worden aangepast

om het bsa goed toe te passen met de MBO Raad en JOB.

4.   Door het Kennispunt Onderwijs en Examinering mbo laten inventariseren

of bij iedere school het bsa beleid conform de wettelijke kaders wordt

uitgevoerd, en of de toepassing, vorm en spelregels helder zijn voor

studenten.
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